
ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

MUNICIPIUL BOTOŞANI 

CONSILIUL LOCAL 

 

PROCES – VERBAL 

încheiat în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local al 

Municipiului Botoşani din data de 28 noiembrie 2023 

 

 Prin dispoziția nr. 1107 din 20.11.2023, Primarul Municipiului Botoşani a convocat 

Consiliul Local în şedinţă ordinară pentru data de 28 noiembrie 2023, ora 11.00, în sala de 

ședințe „Mihai Eminescu” a Primăriei municipiului Botoșani.    

 

 Dispoziţia nr. 1107 din 20.11.2023 este anexată la dosarul şedinţei. 

                         

 Ordinea de zi a şedinței a fost adusă la cunoştinţă publică prin anunţ la cotidianul 

„Monitorul de Botoșani”, www.botosaneanul.ro şi pe site-ul propriu. 

 

 Invitaţiile la şedinţă s-au făcut atât în scris, cât şi prin contactarea telefonică a 

consilierilor. 

 

 Este ascultat Imnul de Stat şi Imnul Uniunii Europene, după care se trece la derularea 

lucrărilor şedinţei. 

 

 Ordinea de zi a şedinţei este următoarea: 

1. Prezentarea interpelărilor de către consilierii locali ai municipiului Botoșani  

2. Aprobarea procesului verbal al ședinței Consiliului Local din data de 17.11.2023 

3. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local și a bugetului instituțiilor 

publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii pe anul 2023 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării Evenimentului „Revelion 2023 – 

2024” 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei, Statului de funcţii și 

Regulamentului de Organizare și Funcționare ale Direcției de Asistenţă Socială 

Botoșani începând cu data de 01.12.2023 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei, Statului de funcții și 

Regulamentului de organizare și funcționare ale Direcției de Servicii Publice   

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei, Statului de funcții și 

Regulamentului de organizare și funcționare ale Direcției de Sport și Agrement    

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii şi a Statutului Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară ,,TRANSPORT METROPOLITAN BOTOŞANI” 

9. Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 2024 cu 400% a impozitului pe 

clădiri situate în municipiul Botoșani, Str. IC Brătianu nr. 18, clădire monument 

istoric, poz 271- BT-II-m-B-01866 Casa Silion (mijl. sec XIX) din Lista 

monumentelor istorice, CF 56699, CAD 528 ca urmare a identificării clădirilor 

neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 
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10. Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 2024 cu 400% a impozitului pe 

clădiri situate în municipiul Botoșani, Str. Manolești Deal nr. 6 bis, CF/NC 55675 ca 

urmare a identificării clădirilor neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 

168/2022 

11. Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 2024 cu 300% a impozitului pe 

teren, și cu 400% a impozitului pe clădiri situate în municipiul Botoșani, str. Ion 

Simionescu  nr. 2, CF/NC 69372 ca urmare a identificării clădirilor și terenurilor 

neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 

12. Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 2024 cu 400% a impozitului pe 

clădiri situate în municipiul Botoșani, Str. Octav Băncilă nr. 32, clădire monument 

istoric, poz 270 - BT-II-m-B-01865 Casa Palaga (mijl. sec XIX) din Lista 

monumentelor istorice, CF/NC 55725 ca urmare a identificării clădirilor neîngrijite în 

urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 

13. Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 2024 cu 400% a impozitului pe 

clădiri situate în municipiul Botoșani, Aleea Parcul Tineretului  nr.1, Parter, CF/NC 

51147-C1-U1, CAD 763/0;3 ca urmare a identificării clădirilor neîngrijite în urma 

aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 

14. Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 2024 cu 400% a impozitului pe teren 

și a impozitului pe clădiri, situate în municipiul Botoșani, Str. Cornișa nr. 5 ca urmare 

a identificării clădirilor și terenurilor neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 

168/2022 

15. Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 2024 cu 400% a impozitului pe 

clădiri pentru imobilul situat în Municipiul Botoșani, Aleea Unirii nr. 10, clădire 

monument istoric, poz 346 - BT-II-m-B-01933 Casa Manolache Iorga (mijl. sec. XIX) 

din Lista monumentelor istorice, CF/NC 54304, CAD 6763 ca urmare a identificării 

clădirilor neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 

16. Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 2024 cu 400% a impozitului pe teren 

și a impozitului pe clădiri, situate în municipiul Botoșani, Bd. Mihai Eminescu nr. 68 

ca urmare a identificării clădirilor și terenurilor neîngrijite în urma aplicării 

prevederilor HCL nr. 168/2022 

17. Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 2024 cu 300% a impozitului pe 

teren, și cu 400% a impozitului pe clădiri situate în municipiul Botoșani, Bdul Mihai 

Eminescu nr. 58 (fost nr. 78), CF/NC 51673 ca urmare a identificării clădirilor și 

terenurilor neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 

18. Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 2024 cu 400% a impozitului pe 

clădiri situate în municipiul Botoșani, Aleea Maxim Gorki nr. 13 (fost Str. Maxim 

Gorki nr. 1), clădire monument istoric, poz 296- BT-II-m-B-01890 Casa (mijl. sec 

XIX) din Lista monumentelor istorice, CF/NC 59208 ca urmare a identificării 

clădirilor neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 

19. Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unor contracte de concesiune 

20. Proiect de hotărâre privind concesionarea prin licitaţie publică a unui teren în suprafaţă 

de 122 m.p. situat în str. Victoriei nr. 22 

21. Proiect de hotărâre privind concesionarea prin licitaţie publică a unui teren în suprafaţă 

de 100 m.p. situat în str. Ion Creangă nr. 69 
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22. Proiect de hotărâre privind concesionarea prin licitaţie publică a unui teren în suprafaţă 

de 30 m.p. situat în Aleea Nucului nr. 10A 

23. Proiect de hotărâre privind exercitarea dreptului de preempţiune pentru cumpărarea 

imobilului situat în Municipiul Botoșani, str. 1 Decembrie 1918 nr. 1, et. 1, ap. 1 

24. Proiect de hotărâre privind declararea de uz şi interes public local a obiectivului de 

investiții Parc Adrian Adamiu f.n. şi transmiterea acestuia în administrarea Direcției 

Servicii Publice Botoșani 

25. Proiect de hotărâre privind declararea de uz şi interes public local a obiectivului de 

investiţii Creşa municipală cu program prelungit „HAPPY”  situată în zona ANL 

Cișmea 

26. Proiect de hotărâre privind prelungirea unor contracte de închiriere pentru căsuţe de 

lemn situate în Parcul ,,Mihai Eminescu” 

27. Proiect de hotărâre privind declararea unor reţele de gaz de uz și interes public local 

28. Proiect de hotărâre privind aprobarea prețurilor de vânzare pentru locuinṭe ANL 

29. Proiect de hotărâre privind inițierea demersurilor în vederea vânzării către chiriași a 

unor locuinţe - apartamente construite din fondurile statului, proprietate privată a 

Municipiului Botoșani şi administrate de către S.C. Locativa S.A. Botoșani 

30. Proiect de hotărâre privind încheierea unui Acord de parteneriat pentru organizarea 

competiției ,,CUPA CORNIȘA LA CURLING” în perioada 08 – 09.12.2023 

31. Proiect de hotărâre privind declararea unor imobile ca bunuri aparținând domeniului 

privat de interes local al Municipiului Botoșani 

32. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației „Plan Urbanistic de Detaliu – str. 

Dragoș Vodă, nr. 1A, CF/NC nr. 66094” în vederea realizării obiectivului „construire 

spălătorie auto” 

33. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației „Plan Urbanistic de Detaliu – Str. 

Doboșari, nr. 81, CF/NC 69693“ în vederea realizării obiectivului „construire locuință 

P+M, garaj, magazie și împrejmuire teren” 

34. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației „Plan Urbanistic de Detaliu – 

Aleea Cireșului, nr. 4C, CF/NC 69694“ în vederea realizării obiectivului „construire 

locuință D+P și împrejmuire teren” 

35. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației „Plan Urbanistic de Detaliu – 

Aleea Sofia Nădejde, nr. 9A, CF/NC 55298” în vederea realizării obiectivului 

„construire locuință P și împrejmuire teren” 

36. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației „Plan Urbanistic de Detaliu – 

strada Pacea, nr. 30C, recenzat strada Neculai Sofian, nr. 2A, CF/NC 65143” în 

vederea realizării obiectivului „construire locuință P” 

37. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației „Plan Urbanistic de Detaliu – 

strada Izvoarelor, nr. 9, CF/NC 69401” în vederea realizării obiectivului „demolare 

corp C1, construire locuință D+P și refacere împrejmuire teren” 

38. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației „Plan Urbanistic de Detaliu – 

strada Ion I.C. Brătianu, F.N., CF/NC 70082“ în vederea realizării obiectivului 

„construire spălătorie auto self-service și împrejmuire teren” 
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39. Proiect de hotărâre privind documentației „Plan Urbanistic de Detaliu – strada Maior 

Ignat, nr. 30A, CF/NC 70233“ în vederea realizării obiectivului „construire două 

locuințe P+1E și împrejmuire teren” 

40. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației „Plan Urbanistic de Detaliu – Str. 

Ciobanului, nr. 15, CF/NC 69422“ în vederea realizării obiectivului „construire 

locuință P+M și racord utilități” 

41. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației „Plan Urbanistic de Detaliu – Str. 

Ion Simionescu, nr. 10, CF/NC 54467“ în vederea realizării obiectivului „desființare 

C1, C2 și C3, construire locuință P+M” 

42. Prezentarea indicatorilor de performanță financiari și nefinanciari aferenți Contractelor 

de mandat (membrii Consiliului de Administrație și Directori executivi) la data de 

30.09.2023 pentru S.C. Urban Serv S.A. Botoșani 

43. Prezentarea indicatorilor de performanță financiari și nefinanciari, realizați de către 

S.C. Locativa S.A. Botoșani la data de 30.09.2023. 

 

Completarea a ordinii de zi este următoarea: 

1. Proiect de hotărâre privind solicitarea către Guvernul României a prelungirii cu 5 ani a 

termenului prevăzut la art. 3 şi art. 4 alin. (2) din Hotărârea Guvernului nr. 96 din 12 

februarie 2014 privind transmiterea unei părţi dintr-un imobil din domeniul public al 

Statului şi din administrarea Ministerului Apărării Naţionale în domeniul public al 

Municipiului Botoşani şi în administrarea Consiliului Local al Municipiului Botoşani 

şi pentru actualizarea anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru 

aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al Statului 

2. Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul privat în domeniul public al 

Municipiului Botoșani al unui bun imobil – drum vicinal 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii unui teren situat în Botoșani, str. Drumul 

Tătarilor f.n. din domeniului privat al Municipiului Botoșani  în domeniul public al 

Municipiului Botoșani 

4. Proiect de hotărâre privind acordul Consiliului Local pentru efectuarea în cadrul 

proiectului ,,Extindere reţea de canalizare în zona Lebăda (Municipiul Botoşani) şi sat 

Curteşti (Comuna Curteşti) de către Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară ,,Zona 

Metropolitană Botoşani” a unor lucrări de subtraversare a Drumului Naţional 28B, 

porţiunea aflată în administrarea Municipiului Botoşani şi a unui drum comunal, 

proprietate publică a Municipiului Botoşani 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei și statului de funcții ale Teatrului 

„Mihai Eminescu” Botosani 

6. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului Consiliului 

Local al Municipiului Botoșani în Adunarea Generală a Acționarilor la S.C. Nova 

Apaserv S.A. Botoșani pentru avizarea Notei de fundamentare pentru exceptarea de la 

aplicarea prevederilor din Capitolul III privind disciplina economico-financiară, din 

cadrul Legii nr. 296/2023 

7. Proiect de hotărâre privind  aprobarea preţurilor locale ale energiei termice produse şi 

livrate de către S.C. Modern Calor S.A. Botoşani 



Proces verbal şedinţă ordinară Consiliu Local Botoşani 

din data de 28 noiembrie 2023 

 

5 

 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea finalizării proiectului „Reabilitare centru 

comunitar integrat, reabilitare și dotare săli pentru servicii educaționale pentru copii 

aflați în risc de abandon școlar/a doua șansă și reabilitare spațiu pentru servicii de 

ocupare și calificare, cod MySMIS 2014+ 155364” și a cheltuielilor estimate legate de 

acesta, în vederea asigurării funcționalității sale și a respectării prevederilor 

contractului de asistență financiară nerambursabilă în cadrul etapei a II-a de finanțare, 

după data de 31.12.2023, exclusiv din bugetul local al Beneficiarului UAT Municipiul 

Botoșani  

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea finalizării proiectului „Creșterea gradului de 

siguranță al cetățenilor și îmbunătățirea aspectului peisagistic al teritoriului SDL prin 

reamenajarea spațiilor publice urbane (GAL AXA 9.1) - Amenajare spații recreere în 

ZUM Centrul Vechi și ZUM Parcul Tineretului, Crearea/reabilitarea/modernizarea 

spațiilor publice urbane – modernizarea utilităților publice – modernizarea 

iluminatului public urban, amplasarea de camere de supraveghere wireless pe teritoriul 

SDL”, cod MySMIS 2014+ 152087” și a cheltuielilor estimate legate de acesta, în 

vederea asigurării funcționalității sale și a respectării prevederilor contractului de 

asistență financiară nerambursabilă în cadrul etapei a II-a de finanțare, după data de 

31.12.2023, exclusiv din bugetul local al Beneficiarului UAT Municipiul Botoșani  

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea finalizării proiectului „Amenajare Versant 

Pacea, str. Pacea, Municipiul Botoșani, cod MySMIS 2014+ 127784” și a cheltuielilor 

estimate legate de acesta, în vederea asigurării funcționalității sale și a respectării 

prevederilor contractului de asistență financiară nerambursabilă în cadrul etapei a II-a 

de finanțare, după data de 31.12.2023, exclusiv din bugetul local al Beneficiarului 

UAT Municipiul Botoșani  

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea finalizării proiectului „Consolidarea și 

restaurarea Teatrului Mihai Eminescu Botoșani, cod MySMIS 2014+ 125026” și a 

cheltuielilor estimate legate de acesta, în vederea asigurării funcționalității sale și a 

respectării prevederilor contractului de asistență financiară nerambursabilă în cadrul 

etapei a II-a de finanțare, după data de 31.12.2023, exclusiv din bugetul local al 

Beneficiarului UAT Municipiul Botoșani  

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea finalizării proiectului „Construire imobil de 

locuințe sociale pe teritoriul SDL, cod MySMIS 2014+ 155363” și a cheltuielilor 

estimate legate de acesta, în vederea asigurării funcționalității sale și a respectării 

prevederilor contractului de asistență financiară nerambursabilă în cadrul etapei a II-a 

de finanțare, după data de 31.12.2023, exclusiv din bugetul local al Beneficiarului 

UAT Municipiul Botoșani  

13. Prezentarea indicatorilor de performanță financiari și nefinanciari, realizați de către 

S.C. Eltrans S.A. Botoșani în trimestrul III 2023. 

 

Şedinţa este legal constituită. 

 

La lucrările ședinței participă toți cei 23 de consilieri locali în funcție.  
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Domnul președinte de ședință Paul Octav – supun atenției dumneavoastră învoirea 

domnului viceprimar Buhăianu și a domnului consilier Marius Buliga. 

 

Fiind supuse la vot învoirile, acestea au fost aprobate cu unanimitate de voturi a 

consilierilor prezenți (21). 

 

Fiind supusă la vot ordinea de zi împreună cu completarea aferentă, cu retragerea 

punctelor nr. 3, 6 și 7 de pe ordinea de zi și 2 de pe completarea ordinii de zi, aceasta a fost 

aprobată cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (21). 

 

Notă: La lucrările ședinței s-au alăturat domnii consilieri Bogdan Ciprian Buhăianu și 

Marius Buliga. 

 

Fiind ședință ordinară, se dă cuvântul domnilor consilieri pentru interpelările de la 

punctul 1 al ordinii de zi. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – voi fi cât se poate poate de scurtă, aș 

vrea să vedem ce se întâmplă cu iluminatul din oraș. Ne trezim că seara la 8 sunt străzi 

complet neiluminate și, în același timp, dimineaţa la ora 9, când e foarte lumină, avem 

iluminatul public aprins, ceva nu funcționează și trebuie să verificăm. Adică, la un moment 

dat, am venit în oraș seara pe la 9, nu era nimic aprins pe strada Sucevei. Calea Națională era 

aprinsă, strada Sucevei nu. Avem clar o problemă, vă rog să vedem despre ce e vorba și să o 

rezolvăm. 

Mai departe, ne apropiem de finalul anului și ne apropiem de subiectul buget. Deși am 

avut foarte multe discuții pe acest subiect în Consiliul Local, în continuare sunt școli și 

grădinițe care cer bani de la părinți. Domnule Primar, cred că dacă ce uităm un pic pe execuția 

bugetară a fiecărei școli în parte, o să vedem care sunt școlile care își fac treaba și care 

cheltuie banii pe care îi primesc de la Primărie, că primesc banii, și care sunt școlile care 

preferă să ceară bani de la părinți ca săp nu facă trei hârtii în plus. E vorba strict de atitudinea 

pe care noi o avem față de școli și directorii de școli față de anumiți diriginți. Atât timp cât 

unele școli pot să supraviețuiască din banii Primăriei fără să ceară un leu de la părinți, cu 

siguranță toate pot face același lucru, trebuie doar să fim un pic mai fermi noi când ne uităm 

pe execuția lor bugetară. 

 

Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – interpelarea mea are ca obiect și 

subiect onorabilitatea de a fi ales local și reprezentant al cetățenilor pentru deciziile 

comunității. În același timp, fiecare consilier, în opinia mea, este o instituție, timp de 4 ani, 

pentru că el reprezintă voința comunității și o exprimă. De aceea, chiar și între noi, consilierii, 

când corespondăm, unii fiind șefi de instituții, trebuie să știm să scriem. Într-o corespondență 

legată de un subiect la Teatrul Eminescu, domnul coleg, distinsul Eugen Țurcanu, a formulat 

trei adrese prin care incrimina Teatrul că are o problemă de poluare cu atelierul de tâmplărie 

din punctul termic, domnul Primar Flutur știe foarte bine cum s-au oferit la timpul respectiv 

aceste spații, ca Teatrul „Mihai Eminescu” să își poată desfășura și activitatea. 

Numai că, în momentul în care facem o conversație în scris, mai folosim și diacriticele 

și cratimele. Și, de asemenea, trebuie să spunem că „Aleea Nucului” și „Aleea Parcului” se 
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scriu cu majuscule fiind substantive proprii, iar adresantul cred că nu era Teatrul „Mihai 

Eminescu”, adresant corect era „Greta, care va salva planeta”, pentru că dumneavoastră 

spuneți că datorită poluării de la acel punct termic, unde este atelierul de tâmplărie, pulberea 

de lemn asfixiază copiii, călcând pe cadavre. Adică „Teatru, teatru”, se exprimă dumnealui, 

„dar chiar așa, călcând pe cadavre”? Vreau să vă spun, distinse coleg, că m-am informat, și 

am aflat că în 65 de ani de existență a Teatrului „Mihai Eminescu” nu a murit nimeni în sala 

de teatru sau pe scenă. Eventual, au murit de râs sau au plâns de emoția fiorului dramatic al 

piesei, pe câtă vreme, la dumneavoastră, în 3 ani, s-au înregistrat două decese. 

Am stat de vorbă cu colegii din consiliul de administrație, că dumneavoastră și 

consiliul de administrație v-ați adresat, iarăși greșit, că Poliția Locală a amendat Termica, care 

este proprietarul spațiului, și mă mir că nu știți lucrul acesta, că Teatrul, fiind locatar și 

Termica locator, locatarul nu poate face investiții. 

 

Domnul președinte de ședință Paul Octav – domnule consilier, vă rugăm să scurtați.  

 

Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – în concluzie, avem certitudinea că 

tracțiunea dumneavoastră intelectuală nu poate urca panta gândirii, și mă duceți cu gândul la 

legea lui Zappa, care se exprimă așa: pe Pământ, două lucruri sunt omniprezente: hidrogenul 

și proștii. Eu m-am uitat iarăși în tabelul lui Mendeleev, cu mare atenție, și nu v-am regăsit, 

spre durerea și sincera mea compasiune. Și xenofobia dumneavoastră și șovinismul la adresa 

domnului manager Alexandru Vasilachi, cât și calomnia, în ceea ce mă privește, vor face 

obiectul și subiectul a două plângeri în justiție. 

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – ce pot să îi spun unui securist? Toată 

viața a turnat pe toată lumea, a distrus destine, nu are nici un sens să îi dau răspuns lui.  

Referitor la interpelarea colegei noastre, Curelariu, vreau să completez cu un singur 

aspect: dacă într-adevăr am dori să în școli o regulă, să nu mai ceară bani la părinți, poate am 

trebui să facem o infuzie masivă de anumite echipamente, și mă refer aici la televizoare, 

laptopuri, proiectoare, lucruri care se cer în fiecare ciclu, la începutul clasei primare sau 

gimnaziale. Cred că din partea noastră, a UAT-ului, dacă am dota toate sălile de clasă din 

municipiu cu elemente de bază pentru predarea modernă, ar stopa o parte din aceste solicitări.  

În ce privește clasica listă de materiale igienico-sanitare, aici ține de managementul și 

organizarea școlilor. Oricâți bani se pare că le alocăm noi, referatele de achiziții și procedurile 

de achiziții, care nu sunt tocmai simple, copleșesc pe cei din administrativul școlilor.  

Sunt la al treilea mandat ca și consilier, din 2012 sunt prezent, am făcut n interpelări 

pe această temă, pe fondul clasei și pe materialele acestea care se solicită de la părinți, și 

parcă degeaba vorbim, și eu, și alți colegi care au fost aici în mandatele trecute și în acest 

mandat.  

O altă interpelare a mea vizează un subiect ce privește administrarea sau ajutarea 

ACR-ului, mai exact, dacă știți, pe Ocolitor Pacea avem Poligonul ACR, care este într-o 

avansată stare de degradare, după părerea mea. Aș propune, ținând cont că acela este un ONG 

de utilitate publică, din câte m-am, informat eu, este fondat pe la începutul anilor 1900 și 

ceva: Acel poligon este folosit de majoritatea școlilor de șoferi din municipiu și cred că ar fi o 

chestie de bun simț, și fără să avem tot felul de tertipuri și scheme în spate, cum ne-am 

obișnuit în ultimii ani că drumul spre iad e pavat cu cele mai bune intenții, fără să citesc de pe 

hârtii citate, cum face celebrul artist local.  
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Am putea să reparăm acel poligon, să-l oferim spre administrare în continuare ACR-

ului, pentru că și așa pregătim acolo o extindere a zonei de agrement Cornișa 2, și s-ar 

întrepătrunde și s-ar integra perfect în tot ce se întâmplă în partea aia de oraș. Deci nu cred că 

ar fi o povară extraordinară pentru municipiu să reabiliteze respectiva pistă, pentru că e 

folosită tot de cetățenii municipiului Botoșani instruirea lor, și poate ar apărea conex și 

diferite discipline, gen carting electric, sau cu motoare cu combustie internă, pentru a stimula 

amatorii de adrenalină.  

O altă interpelare a mea vizează activitatea Poliției Locale, mai nou, sunt un soi de 

pândaci prin Parcul „Mihai Eminescu” la investiția Primăriei, făcută recent acolo în zona 

ștrandului, și stau și păzesc, zi și noapte, câte doi oameni în tură parcul, nu fac alte chestii, 

pentru că sunt în oraș n alte locuri unde ar trebui să meargă și să facă ordine publică, și păzesc 

niște bănci inteligente, care sunt atât de inteligente încât cei care le-au montat nu au prevăzut 

niște sisteme de prindere sănătoase, și s-au furat din ele niște dispozitive electronice, am 

înțeles niște că telefoane, care transmiteau niște mesaje la rândul lor, și, pentru că nu se poate 

pune un lacăt sau un sistem de încuiere sănătos, noi ținem doi polițiști locali, 24/24, să 

păzească niște bănci inteligente, dacă vă vine să credeți. Și am înțeles că în Adamiu se 

întâmplă la fel, într-o patrulă, așa-zisă, în cartier, stau acolo și păzesc băncile inteligente. 

Dacă sunt atât de inteligente, putem să le punem să se păzească singure. 

 

Domnul președinte de ședință Paul Octav – vă rog să scurtați. 

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – solicit să scoatem Poliția Locală, să 

trimitem să caute cei care, într-adevăr, vandalizează orașul, și băncile respective, 

constructorul, să găsească o soluție să le pună niște sisteme de încuiere încât să nu se fure din 

ele elemente de comunicare. 

O altă interpelare privește situația gropilor din municipiul Botoșani, de la ultima 

interpelare de acum o lună și până acum, nu am primit niciun răspuns, dar nicio remediere 

prin oraș nu am văzut, în afară că ați tuns iarba de pe Armoniei, prezentată de colega 

Curelariu, groapa a rămas mai departe. 

Totuși, revin la dumneavoastră cu un apel de a suporta cheltuielile către Primărie și să 

reparați toate gropile și gurile de canal surpate din oraș. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – voi dau un răspuns colegilor care au 

solicitat puncte de vedere, într-un mod succint. Doamnei Raluca Curelariu îi spun că rețeaua 

de iluminat funcționează într-un mod automat, cu setarea unor timpi de aprindere, respectiv 

stingere, în funcție de apusul soarelui și răsăritul soarelui.  

Este o situație dinamică, se modifică acest timp în fiecare zi. Atunci când apar 

deficiențe, avem lipsă tensiune energie electrică pe anumite segmente, facem interpelare către 

furnizor, facem sesizare pentru remediere, mai apar și unele defecțiuni, cum am avut chiar 

astăzi, la aceste ceasuri automate, și le-am schimbat, acolo unde a fost cazul. Trebuie să țineți 

cont că dacă în două zile consecutive avem aproximativ aceeași oră de aprindere, lumina din 

oraș poate fi diferită, în funcție de condițiile meteo. Dacă este înnourat, este mai întuneric, 

dacă nu sunt nori, lumina este mai intensă, dar aceste ceasuri se modifică dinamic. 

Bugetul pentru școli și banii pe care îi cer unii directori sau cadre didactice de la 

părinți poate fi discutat în consiliul de administrație al școlilor, unde suntem reprezentați de 

către dumneavoastră. În fiecare consiliu de administrație avem 1-2 consilieri locali. Puteți 
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ridica această problemă, solicitați bugetul, am făcut și eu solicitări la începutul anului să nu 

mai cerem acești bani de la părinți, uni directori sunt mai eficienți, fac solicitări pentru 

reechilibrarea sumelor cu bani de la alte unități de învățământ, acolo unde nu s-au cheltuit 

pentru materiale igienico-sanitare, iar alții apelează la variante alternative, acestea care nu ne 

plac, cu solicitarea banilor de la părinți.  

Pentru dotările în școli avem un proiect de 10 milioane de euro și vor fi table 

inteligente, laptopuri, mobilier pentru toate școlile din municipiul Botoșani. Suntem în 

procedură de achiziție pentru acest proiect, cu bani din PNRR. S-au făcut solicitări pentru 

nevoi, s-au centralizat aceste solicitări și vor fi licitații pentru aceste dotări care vor schimba 

fața învățământului botoșănean, sumele fiind foarte mari și venind în completarea proiectelor 

e care le avem deja în desfășurare, cu eficiență energetică. 

Legat de Poligonul ACR, îi transmit domnului Țurcanu că am pierdut un proces pe 

care l-am deschis în instanță pentru recuperarea terenului, iar ACR-ul a câștigat acest proces, 

cu decretul pe care l-a avut în perioada comunistă pentru folosință gratuită pentru acel teren, 

deci nu putem face investiții, dumnealor sunt cei care îl exploatează așa cum îl exploatează, 

nici mie nu îmi place faptul că realizează venituri, în loc să aibă destinația inițială, care a fost 

gândită pentru poligon, respectiv pentru a oferi ore de condus, facilități pentru cei care doresc 

să învețe să conducă și alte evenimente de asemenea natură și au apărut acolo tot felul de 

reclame, tot felul de camioane, tot felul de târguri.  

Dar sunt administratorii acelui teren, și, mai mult, fac acest lucru fără a plăti niciun 

ban, pentru că așa a fost decizia instanței, atunci când s-a înființat ACR-ul, comuniștii le-au 

dat terenul în folosință gratuită, noi am deschis proces și nu l-am câștigat, să recuperăm acel 

teren, deci nu putem face investiții în poligonul ACR, trebuie să îl facă Automobil Club 

Român.   

Activitatea Poliției Locale poate fi corectată, sunt de acord cu aspectele pe care le-ați 

adus în discuție și sunt convins că domnul viceprimar, care a auzit interpelarea 

dumneavoastră, va avea o discuție cu directorul Poliție Locale, să mai corectăm. 

 

Procesul verbal de la punctul 2 de pe ordinea de zi a fost aprobat cu 22 de voturi 

pentru – lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Daniela Vicol. 

 

Punctul 3 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului 

local și a bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din 

venituri proprii pe anul 2023 – retras. 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării 

Evenimentului „Revelion 2023 – 2024” – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 

1 și 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 18 voturi pentru și 4 

abțineri (domnii consilieri Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, Maricel Corneliu Maxim și Eugen 

Cristian Țurcanu) – lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Daniela Vicol. 

 

Punctul 5 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei, 

Statului de funcţii și Regulamentului de Organizare și Funcționare ale Direcției de Asistenţă 

Socială Botoșani începând cu data de 01.12.2023 – este avizat favorabil de comisiile de 

specialitate nr. 1 și nr. 5. 
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Domnul consilier Maricel Corneliu Maxim – domnule președinte, eu mă retrag de la 

vot. 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 19 voturi pentru și 2 

abțineri (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu și domnul consilier Eugen Cristian 

Țurcanu) – nu participă la vot domnul consilier Maricel Corneliu Maxim și lipsește din sală la 

momentul votării doamna consilier Daniela Vicol. 

  Punctul 6 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei, 

Statului de funcții și Regulamentului de organizare și funcționare ale Direcției de Servicii 

Publice – retras. 

 

 Punctul 7 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei, 

Statului de funcții și Regulamentului de organizare și funcționare ale Direcției de Sport și 

Agrement  – retras. 

 

Punctul 8 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii şi a 

Statutului Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară ,,TRANSPORT METROPOLITAN 

BOTOŞANI” – este avizat favorabil de comisia de specialitate nr. 5, nu prezintă discuții, și, 

fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 19 voturi pentru și 3 abțineri (doamna consilier 

Raluca Ștefania Curelariu și domnii consilieri Daniel Botezatu și Eugen Cristian Țurcanu) – 

lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Daniela Vicol. 

 

Punctul 9 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 

2024 cu 400% a impozitului pe clădiri situate în municipiul Botoșani, Str. I.C. Brătianu nr. 

18, clădire monument istoric, poz 271- BT-II-m-B-01866 Casa Silion (mijl. sec XIX) din Lista 

monumentelor istorice, CF 56699, CAD 528 ca urmare a identificării clădirilor neîngrijite în 

urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 – este avizat favorabil de comisiile de 

specialitate nr. 1 și nr. 5. 

 

Fiind supusă la vot intervenția domnului Diaconu, aceasta a fost aprobată cu 22 de 

voturi pentru – lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Daniela Vicol. 

 

Domnul Daniel Diaconu – sunt administratorul societății ce deține acest imobil în 

Botoșani. pe lângă acest imobil, mai deținem încă vreo 5 imobile, dintre care iarăși un 

monument istoric, cum este Casa Roset de pe Aleea Unirii, nr. 3 din Botoșani. În ultimii ani, 

am renovat foarte multe clădiri din Botoșani, cum ar fi imobilul din fața Teatrului 

„Vasilache”, unde se află Registrul Comerțului, Casa Roset de pe Aleea Unirii, nr. 3, clădirea 

care este geamănă cu Spitalul de Recuperare, lângă Liceul Textil, de pe Calea Națională nr. 

28A, în total însumând mai mult de 6000 mp de clădiri și peste 10.000 mp de terenuri pe care 

le amenajăm și încercăm să le ținem într-un stadiu cât mai aproape de corect, pentru a avea o 

imagine frumoasă a imobilelor. Imobilul de pe I. C. Brătianu conține 3 clădiri: clădirea Casa 

Silion, care este monument istoric, și încă două anexe, pe care am putut să le facem, să le 

renovăm, să le îmbunătățim, pentru că nu depindem de Ministerul de Culte.  



Proces verbal şedinţă ordinară Consiliu Local Botoşani 

din data de 28 noiembrie 2023 

 

11 

 

Acum, noi am demarat demersurile, noi am primit somația la sfârșitul lunii februarie 

2023, am avut o audiență cu domnul Primar și comisia care a inventariat aceste imobile, am 

solicitat o prelungire a termenului de 6 luni prin care să facem îmbunătățiri clădirii, fiind o 

clădire importantă și e destul de dificilă toată procedura, de a începe ceva, de a demara 

procesul de reabilitare. Nu neapărat că s-a acceptat o prelungire a termenului, ni s-a spus cam 

ce măsuri să luăm, noi am făcut demersurile, terenul a fost eliberat de toate deșeurile vegetale, 

de toate deșeurile menajere care erau aruncate peste gard de către populația din zonă. Abia 

acum am văzut că s-au montat coșuri de gunoi pe acea stradă, că nu erau  montate, s-au mai 

montat și două bănci în fața imobilului, nu știu dacă ajută asta, persoanele din zonă vor sta din 

ce în ce mai mult acolo, pe băncile acelea, sperăm să nu creeze probleme. 

Noi am ridicat gardul, pentru că era un gard de 40 cm când s-a achiziționat imobilul, 

am ridicat un gard de 2 m, nici asta nu a ajutat, foarte multe persoane aruncă încă gunoiul la 

noi în curte. Referitor la teren, cred că s-a rezolvat problema, și cred că și că Primăria a 

înțeles, pentru că am văzut că nu este propusă majorarea impozitului pentru teren. 

Referitor la clădire, deja am făcut demersuri, am făcut curățenie în interiorul clădirii, 

în exterior, am făcut niște șabloane și am acoperit toate ferestrele și ușile pentru a nu mai 

deteriora și mai tare elementele de lemn ale tâmplăriei, și pentru ca intemperiile să nu intre în 

interior, să afecteze zidurile. Acoperișul se află într-o stare bună, pentru că nu avem infiltrații, 

chiar dacă din exterior elemente din tablă lipsesc, dar are doar din prima învelitoare mai există 

un strat de suport care mai permite ca apa să curgă spre jgheaburi. Problemele pe care le avem 

sunt la jgheaburi și la burlane, care încă trebuie să le rezolvăm, și anumite probleme de fațadă, 

de tencuială, pe care iarăși trebuie să le rezolvăm. 

Vorbind cu membrii comisiei, cu domnul arhitect șef, și așa mai departe, am înțeles că 

există prin Legea nr. 55 din 1991, se pot face niște demersuri la anumite lucrări, care nu 

necesită autorizație de construire, se pot face doar cu un aviz de la Departamentul de culte. 

Am fost la Departamentul de culte, ni s-a spus să facem un memoriu, printr-un arhitect, cu 

care deja am vorbit și lucrează la asta, să îl depunem la Departamentul de culte și ei să ne dea 

un aviz cu privire la o parte din lucrările pe care putem să le facem fără autorizația de 

construcție. 

Așteptăm, încă suntem, așteptăm și această soluție, și să ne apucăm de reabilitare într-

o măsură în care ne permite și bugetul pe anul acesta și pe anul următor, și, în viitor să reușim 

să o reabilităm complet sau să o vindem. Casa face procesul de vânzare, este un pic mai 

complicat în momentul de față, pentru că la măsurătorile topografice de acum au ieșit niște 

diferențe, și cei de la Cadastru, am depus ieri la Primărie o adresă, și aici apar toate 

documentele și contractele pe care le-am făcut cu prestatorii de servicii, și referatul dat de 

OCPI, prin care ni se solicită, iarăși, niște clarificări, cu privire la diferențele de suprafețe, dar 

clădirea nu a fost modificată.  

 

Domnul președinte de ședință Paul Octav – vă rog să scurtați. 

 

Domnul Daniel Diaconu – încerc, vorbesc destul de repede, încerc să fiu cât mai 

cuprinzător.  

V-aș ruga, dacă se poate, și dacă există posibilitatea, să ne dați un răgaz, pentru că noi 

facem aceste demersuri, am făcut cu toate clădirile, asta e ultima clădire din portofoliul nostru 
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care a rămas de reabilitat, și facem toate demersurile necesare pentru a reabilita și acest 

imobil.  

 

Doamna consilier Ada Alexandrina Macovei – de ce ați luat atâtea imobile dacă nu 

le puteți reabilita, să se autodemoleze? 

 

Domnul Daniel Diaconu – societatea a cumpărat. Nu, este o părere personală pe care o 

aveți dumneavoastră, noi am cumpărat imobile începând cu anul 2001. Toate sunt întreținute, 

acesta este ultimul. 

 

Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu – din păcate, am rămas doar la nivel de 

dialog, după cum știți, prin regulament, avem o fișă de completat privind luarea unei decizii 

pentru mărirea impozitului, aceste fișe au un punctaj, și un punctaj care ține cont de mai multe 

aspecte, cum ar fi cel estetic, cum ar fi cel de rezistență sau alte aspecte care țin de urbanism/ 

Nu s-au îndeplinit criteriile pentru ca această clădire să o scoatem de pe listă nici după ce am 

fost la 6 luni de la prima vizită, și, mai mult decât atât, nu ați prezentat un proiect prin care 

această clădire să fie reabilitată, astfel încât s îi fie redată grandoarea de odinioară. 

În cazul în care dumneavoastră veniți cu un astfel de proiect și începeți să îl puneți în 

practică, în anul 2025 bineînțeles că vom reveni asupra deciziei. 

 

Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – vă rog să mă iertați, stimate domn, ați 

spus că administrați și spațiul acela de la Registrul Comerțului, împreună cu curtea, vis-a-vis 

de Teatrul „Vasilache”? Unde își desfășoară activitatea firma de pompe funebre Deus?  

 

Domnul Daniel Diaconu – da. 

 

Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – vă mulțumim foarte mult. Din punct 

de vedere impersonal, că i-ați spus doamnei inspector că ăla e punctul dumneaei personal, aș 

vreau să aud și un punct de vedere im personal, dar nu se poate, pentru că este imposibil. Cum 

apreciați dumneavoastră estetic faptul că ies copiii din Teatrul „Vasilache” cu părinții și dau 

cu ochii și cu capul în firma aia de 10 m, Casa funerară Deus, și ați mai trântit și 4 modele de 

morminte, cu cruci funerare, este o minunăție. V-ați gândit un pic când ați făcut lucrul acesta? 

Așa, din punct de vedere impersonal. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat acesta este aprobat cu 18 

voturi pentru, 1 vot împotrivă (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu) și 4 abțineri 

(domnii consilieri Andrei Amos, Marcel Gheorghiță, Maricel Corneliu Maxim și Eugen 

Cristian Țurcanu). 

 

Punctul 10 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 

2024 cu 400% a impozitului pe clădiri situate în municipiul Botoșani, Str. Manolești Deal nr. 

6 bis, CF/NC 55675 ca urmare a identificării clădirilor neîngrijite în urma aplicării 

prevederilor HCL nr. 168/2022 – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 

5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot împreună cu amendamentul inițiatorului, acesta 
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este aprobat cu 17 voturi pentru și 6 abțineri (domnii consilieri Cătălin Boboc, Daniel 

Botezatu, Cătălin Mugurel Flutur, Marcel Gheorghiță, Maricel Corneliu Maxim și Eugen 

Cristian Țurcanu). 

 

 Punctul 11 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 

2024 cu 300% a impozitului pe teren, și cu 400% a impozitului pe clădiri situate în municipiul 

Botoșani, str. Ion Simionescu  nr. 2, CF/NC 69372 ca urmare a identificării clădirilor și 

terenurilor neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 – este avizat favorabil 

de comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot împreună cu 

amendamentul inițiatorului, acesta este aprobat cu 18 voturi pentru și 4 abțineri (domnii 

consilieri Andrei Amos, Marcel Gheorghiță, Maricel Corneliu Maxim și Eugen Cristian 

Țurcanu) – lipsește din sală la momentul votării domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur. 

 

Punctul 12 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 

2024 cu 400% a impozitului pe clădiri situate în municipiul Botoșani, Str. Octav Băncilă nr. 

32, clădire monument istoric, poz 270 - BT-II-m-B-01865 Casa Palaga (mijl. sec XIX) din 

Lista monumentelor istorice, CF/NC 55725 ca urmare a identificării clădirilor neîngrijite în 

urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 – este avizat favorabil de comisiile de 

specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 18 

voturi pentru și 4 abțineri (domnii consilieri Andrei Amos, Marcel Gheorghiță, Maricel 

Corneliu Maxim și Eugen Cristian Țurcanu) – lipsește din sală la momentul votării domnul 

consilier Cătălin Mugurel Flutur. 

 

 Punctul 13 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 

2024 cu 400% a impozitului pe clădiri situate în municipiul Botoșani, Aleea Parcul 

Tineretului  nr.1, Parter, CF/NC 51147-C1-U1, CAD 763/0;3 ca urmare a identificării 

clădirilor neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 – este avizat favorabil 

de comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 

aprobat cu 19 voturi pentru și 3 abțineri (domnii consilieri Marcel Gheorghiță, Maricel 

Corneliu Maxim și Eugen Cristian Țurcanu) – lipsește din sală la momentul votării domnul 

consilier Cătălin Mugurel Flutur. 

 

Punctul 14 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 

2024 cu 400% a impozitului pe teren și a impozitului pe clădiri, situate în municipiul 

Botoșani, Str. Cornișa nr. 5 ca urmare a identificării clădirilor și terenurilor neîngrijite în 

urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 – este avizat favorabil de comisiile de 

specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 19 

voturi pentru și 3 abțineri (domnii consilieri Marcel Gheorghiță, Maricel Corneliu Maxim și 

Eugen Cristian Țurcanu) – lipsește din sală la momentul votării domnul consilier Cătălin 

Mugurel Flutur. 

 

Punctul 15 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 

2024 cu 400% a impozitului pe clădiri pentru imobilul situat în Municipiul Botoșani, Aleea 

Unirii nr. 10, clădire monument istoric, poz 346 - BT-II-m-B-01933 Casa Manolache Iorga 
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(mijl. sec. XIX) din Lista monumentelor istorice, CF/NC 54304, CAD 6763 ca urmare a 

identificării clădirilor neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 

vot, acesta este aprobat cu 18 voturi pentru și 4 abțineri (domnii consilieri Andrei Amos, 

Marcel Gheorghiță, Maricel Corneliu Maxim și Eugen Cristian Țurcanu) – lipsește din sală la 

momentul votării domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur. 

 

Punctul 16 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 

2024 cu 400% a impozitului pe teren și a impozitului pe clădiri, situate în municipiul 

Botoșani, Bd. Mihai Eminescu nr. 68 ca urmare a identificării clădirilor și terenurilor 

neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 

aprobat cu 19 voturi pentru și 3 abțineri (domnii consilieri Marcel Gheorghiță, Maricel 

Corneliu Maxim și Eugen Cristian Țurcanu) – lipsește din sală la momentul votării domnul 

consilier Cătălin Mugurel Flutur. 

 

Punctul 17 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 

2024 cu 300% a impozitului pe teren, și cu 400% a impozitului pe clădiri situate în municipiul 

Botoșani, Bdul Mihai Eminescu nr. 58 (fost nr. 78), CF/NC 51673 ca urmare a identificării 

clădirilor și terenurilor neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 

supus la vot, acesta este aprobat cu 18 voturi pentru și 4 abțineri (domnii consilieri Andrei 

Amos, Marcel Gheorghiță, Maricel Corneliu Maxim și Eugen Cristian Țurcanu) – lipsește din 

sală la momentul votării domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur. 

 

Punctul 18 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind majorarea pentru anul 

2024 cu 400% a impozitului pe clădiri situate în municipiul Botoșani, Aleea Maxim Gorki nr. 

13 (fost Str. Maxim Gorki nr. 1), clădire monument istoric, poz 296- BT-II-m-B-01890 Casa 

(mijl. sec XIX) din Lista monumentelor istorice, CF/NC 59208 ca urmare a identificării 

clădirilor neîngrijite în urma aplicării prevederilor HCL nr. 168/2022 – este avizat favorabil 

de comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 

aprobat cu 18 voturi pentru și 4 abțineri (domnii consilieri Andrei Amos, Marcel Gheorghiță, 

Maricel Corneliu Maxim și Eugen Cristian Țurcanu) – lipsește din sală la momentul votării 

domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur. 

 

Punctul 19 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unor 

contracte de concesiune – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, 

nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru și 1 

abținere (domnul consilier Andrei Amos) – lipsește din sală la momentul votării domnul 

consilier Cătălin Mugurel Flutur. 

 

Punctul 20 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind concesionarea prin 

licitaţie publică a unui teren în suprafaţă de 122 m.p. situat în str. Victoriei nr. 22 – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 
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supus la vot, acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru și 2 abțineri (doamna consilier Raluca 

Ștefania Curelariu și domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu). 

 

Punctul 21 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind concesionarea prin 

licitaţie publică a unui teren în suprafaţă de 100 m.p. situat în str. Ion Creangă nr. 69 – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 

supus la vot, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca 

Ștefania Curelariu). 

Punctul 22 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind concesionarea prin 

licitaţie publică a unui teren în suprafaţă de 30 m.p. situat în Aleea Nucului nr. 10A – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 

supus la vot, acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru și 2 abțineri (doamna consilier Raluca 

Ștefania Curelariu și domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu). 

 

Punctul 23 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind exercitarea dreptului de 

preempţiune pentru cumpărarea imobilului situat în Municipiul Botoșani, str. 1 Decembrie 

1918 nr. 1, et. 1, ap. 1 – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – am o nelămurire, văd că imobilul e 

la etajul 1, avem ceva la parter sau cumpărăm ce apucăm să cumpărăm? Ca să înțeleg și eu 

logică. Că dacă avem la parter, face sens, dar dacă avem la etajul 1, îl cumpărăm ca să facem 

ce cu el? În condițiile în care, după cum arată proiectele de mai încolo de pe ordinea de zi, o 

să avem mare, mare nevoie de bani anul viitor. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – da, este unul dintre apartamentele care au 

fost vândute de Locativa cu prețuri derizorii, și acum, evident, cel care l-a cumpărat vrea să îl 

valorifice cu valoare mult mai mare, dar este obligat să vină în Consiliul Local, dar la parter 

deținem imobilul care găzduiește Cafeneaua Nod, deci este al nostru, și întregim imobilul, că 

să vă răspund. Toate de la etajul 1 sunt ale noastre, în afară de acesta. 

 

Domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur – este pentru prima dată când sunt de 

acord cu această achiziție, pe un singur motiv aici: chiar ne trebuie acel spațiu, pentru că este 

în vecinătatea Casei Ankele, cu spațiu dedesubt, nu e chiar deasupra Nod-ului, e un pic mai la 

stânga. Iar noi, în ideea în care – nu știu când vom face Casa Ankele, poate să fie și un subiect 

de interpelare – dar domnule Primar, nu Locativa a vândut spațiile, Locativa avea obligația să 

vândă spațiile, conform legii, iar dumneavoastră, acum vreo 2-3 ani ați spus că veți dovedi că 

a fost un abuz, cum s-au vândut, bineînțeles că nu ați dovedit acest lucru, și tocmai eram de 

acord, să cumpărăm acest spațiu, pentru că de acesta chiar avem nevoie, este într-un loc în 

care avem nevoie, iar imobilul de dedesubt nici măcar nu este înregistrat, partea de la parte.  

Era pentru prima dată, dar vă rog să vă abțineți de la comentarii, că a vândut Locativa. 

Locativa a vândut conform legii, și s-a dovedit lucrul acesta, este o lege care a permis să se 

vândă locuințele, la prețurile făcute de evaluator, și așa s-au vândut toate, începând din anul 

1990, și acum vindem locuințe, știți prea bine că și acum vindem locuințe, și le aprobăm aici, 

în Consiliu. În afară de remarca aia, de asta am luat cuvântul. 
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Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – aș vrea să completez, este adevărat că am 

spus că o să facem demersuri, și am făcut în instanță, am deschis primele procese ca să 

recuperăm bunurile care au fost vândute de către Locativa printr-un contract, într-o formă 

neautentică, fără a se întreba Consiliul Local. Că acum vindem, da. După ce am modificat eu 

regulamentul, normal că întrebăm consilierii, pentru că așa este corect.  

Deci îl cumpărăm a doua oară, dar reîntregim un ansamblu de imobile acolo, pentru a 

fi reabilitate, asta ca să știți ce punem pe ordinea de zi, și sunt procese în instanță pentru a 

anula acele contracte de vânzare-cumpărare. Locativa le-a vândut cu documente semnate între 

directorul de la momentul respectiv și chiriași, consilierii nici nu au știut de acel lucru, de aia 

ajungem acum în Consiliul Local și vă întrebăm, pentru locuințele din blocurile vechi, pentru 

imobile. 

 

 Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 

abținere (domnul consilier Andrei Amos). 

 

Punctul 24 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind declararea de uz şi 

interes public local a obiectivului de investiții Parc Adrian Adamiu f.n. şi transmiterea 

acestuia în administrarea Direcției Servicii Publice Botoșani – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta 

este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (23). 

 

Punctul 25 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind declararea de uz şi 

interes public local a obiectivului de investiţii Creşa municipală cu program prelungit 

„HAPPY” situată în zona ANL Cișmea – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 

1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate 

de voturi a consilierilor prezenți (23). 

 

Punctul 26 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind prelungirea unor 

contracte de închiriere pentru căsuţe de lemn situate în Parcul ,,Mihai Eminescu” – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 

supus la vot, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru – lipsește din sală la momentul votării 

doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu. 

 

Punctul 27 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind declararea unor reţele 

de gaz de uz și interes public local – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 

3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru 

– lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu. 

Punctul 28 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea prețurilor de 

vânzare pentru locuinṭe ANL – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și 

nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru – 

lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu. 

 

Punctul 29 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind inițierea demersurilor în 

vederea vânzării către chiriași a unor locuinţe - apartamente construite din fondurile statului, 

proprietate privată a Municipiului Botoșani şi administrate de către S.C. Locativa S.A. 
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Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă 

discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor 

prezenți (23). 

 

Punctul 30 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind încheierea unui Acord de 

parteneriat pentru organizarea competiției ,,CUPA CORNIȘA LA CURLING” în perioada 08 

– 09.12.2023 – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 

Doamna consilier Raluca ștefania Curelariu – voi fi foarte scurtă, vreau să felicit 

inițiatorii acestui proiect, e un proiect foarte bun, și îmi plac astfel de inițiative, aș vrea să 

vedem cât mai multe în Consiliul Local. Felicitări! 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a 

consilierilor prezenți (23). 

 

Punctul 31 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind declararea unor imobile 

ca bunuri aparținând domeniului privat de interes local al Municipiului Botoșani – este avizat 

favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 

vot, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania 

Curelariu). 

 

Punctul 32 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației 

„Plan Urbanistic de Detaliu – str. Dragoș Vodă, nr. 1A, CF/NC nr. 66094” în vederea 

realizării obiectivului „construire spălătorie auto” – este avizat favorabil de comisiile de 

specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 21 

de voturi pentru și 2 abțineri (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu și domnul consilier 

Marian Murariu). 

 

Punctul 33 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației 

„Plan Urbanistic de Detaliu – Str. Doboșari, nr. 81, CF/NC 69693“ în vederea realizării 

obiectivului „construire locuință P+M, garaj, magazie și împrejmuire teren” – este avizat 

favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, 

acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania 

Curelariu). 

 

Punctul 34 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației 

„Plan Urbanistic de Detaliu – Aleea Cireșului, nr. 4C, CF/NC 69694“ în vederea realizării 

obiectivului „construire locuință D+P și împrejmuire teren” – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 

aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu). 

 

Punctul 35 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației 

„Plan Urbanistic de Detaliu – Aleea Sofia Nădejde, nr. 9A, CF/NC 55298” în vederea 

realizării obiectivului „construire locuință P și împrejmuire teren” – este avizat favorabil de 
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comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 

aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu). 

 

Punctul 36 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației 

„Plan Urbanistic de Detaliu – strada Pacea, nr. 30C, recenzat strada Neculai Sofian, nr. 2A, 

CF/NC 65143” în vederea realizării obiectivului „construire locuință P” – este avizat 

favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, 

acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania 

Curelariu). 

 

Punctul 37 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației 

„Plan Urbanistic de Detaliu – strada Izvoarelor, nr. 9, CF/NC 69401” în vederea realizării 

obiectivului „demolare corp C1, construire locuință D+P și refacere împrejmuire teren” – 

este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 

supus la vot, acesta este aprobat cu 18 voturi pentru și 4 abțineri (doamnele consilier Raluca 

Ștefania Curelariu, Cătălina Camelia Lupașcu și Ada Alexandrina Macovei și domnul 

consilier Cătălin Mugurel Flutur) – lipsește din sală la momentul votării doamna consilier 

Daniela Vicol. 

 

Punctul 38 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației 

„Plan Urbanistic de Detaliu – strada Ion I. C. Brătianu, F.N., CF/NC 70082“ în vederea 

realizării obiectivului „construire spălătorie auto self-service și împrejmuire teren” – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 

vot, acesta este aprobat cu 19 voturi pentru și 3 abțineri (doamna consilier Raluca Ștefania 

Curelariu și domnii consilieri Bogdan Ciprian Buhăianu și Marian Murariu) – lipsește din sală 

la momentul votării doamna consilier Daniela Vicol. 

 

Punctul 39 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind documentației „Plan 

Urbanistic de Detaliu – strada Maior Ignat, nr. 30A, CF/NC 70233“ în vederea realizării 

obiectivului „construire două locuințe P+1E și împrejmuire teren” – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 

aprobat cu 21 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu) – 

lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Daniela Vicol. 

 

Punctul 40 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației 

„Plan Urbanistic de Detaliu – Str. Ciobanului, nr. 15, CF/NC 69422“ în vederea realizării 

obiectivului „construire locuință P+M și racord utilități” – este avizat favorabil de comisiile 

de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 

21 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu) – lipsește din 

sală la momentul votării doamna consilier Daniela Vicol. 

 

Punctul 41 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației 

„Plan Urbanistic de Detaliu – Str. Ion Simionescu, nr. 10, CF/NC 54467“ în vederea 

realizării obiectivului „desființare C1, C2 și C3, construire locuință P+M” – este avizat 
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favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, 

acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania 

Curelariu) – lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Daniela Vicol. 

 

Punctul 42 de pe ordinea de zi – Prezentarea indicatorilor de performanță financiari 

și nefinanciari aferenți Contractelor de mandat (membrii Consiliului de Administrație și 

Directori executivi) la data de 30.09.2023 pentru S.C. Urban Serv S.A. Botoșani – au fost 

aduși în atenția consilierilor locali. 

 

Punctul 43 de pe ordinea de zi – Prezentarea indicatorilor de performanță financiari 

și nefinanciari, realizați de către S.C. Locativa S.A. Botoșani la data de 30.09.2023 – au fost 

aduși în atenția consilierilor locali. 

 

Punctul 1 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind solicitarea 

către Guvernul României a prelungirii cu 5 ani a termenului prevăzut la art. 3 şi art. 4 alin. 

(2) din Hotărârea Guvernului nr. 96 din 12 februarie 2014 privind transmiterea unei părţi 

dintr-un imobil din domeniul public al Statului şi din administrarea Ministerului Apărării 

Naţionale în domeniul public al Municipiului Botoşani şi în administrarea Consiliului Local 

al Municipiului Botoşani şi pentru actualizarea anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 

1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al 

Statului  – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – am citit documentația și m-am 

îngrozit un pic. Am o întrebare, OK, ne prelungesc termenul cu 5 ani și... peste 5 ani ce 

facem? Adică avem vreun plan să rezolvăm problema sau de-acum ne învârtim în hârtii o dată 

la 5 ani, până se enervează cei de la Minister și zic OK, da-ți-ne terenul, că nu de alta, dar 

vrem să construim pe terenul acesta niște lucruri, așa ați anunțat, și mă întreb ce facem peste 5 

ani, dacă avem un plan. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este respins cu 14 voturi pentru și 9 

abțineri (doamnele consilier Cătălina Camelia Lupașcu și Ada Alexandrina Macovei și domnii 

consilieri Andrei Amos, Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, Cătălin Mugurel Flutur, Maricel 

Corneliu Maxim, Paul Octav și Eugen Cristian Țurcanu). 

 

Punctul 2 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind trecerea din 

domeniul privat în domeniul public al Municipiului Botoșani al unui bun imobil – drum 

vicinal – retras. 

 

Punctul 3 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

trecerii unui teren situat în Botoșani, str. Drumul Tătarilor f.n. din domeniului privat al 

Municipiului Botoșani  în domeniul public al Municipiului Botoșani – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta 

este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu). 
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Punctul 4 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind acordul 

Consiliului Local pentru efectuarea în cadrul proiectului ,,Extindere reţea de canalizare în 

zona Lebăda (Municipiul Botoşani) şi sat Curteşti (Comuna Curteşti) de către Asociaţia de 

Dezvoltare Intercomunitară ,,Zona Metropolitană Botoşani” a unor lucrări de subtraversare 

a Drumului Naţional 28B, porţiunea aflată în administrarea Municipiului Botoşani şi a unui 

drum comunal, proprietate publică a Municipiului Botoşani – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta 

este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (23). 

 

Punctul 5 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

organigramei și statului de funcții ale Teatrului „Mihai Eminescu” Botoșani – este avizat 

favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 4 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 

vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (23). 

 

Notă: Se retrage de la lucrările ședinței domnul consilier Andrei Amos. 

Punctul 6 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind acordarea 

unui mandat special reprezentantului Consiliului Local al Municipiului Botoșani în Adunarea 

Generală a Acționarilor la S.C. Nova Apaserv S.A. Botoșani pentru avizarea Notei de 

fundamentare pentru exceptarea de la aplicarea prevederilor din Capitolul III privind 

disciplina economico-financiară, din cadrul Legii nr. 296/2023 – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – avem ceva vreme de când votăm 

toate mandatele acestea pentru Nova Apa Serv cu ochii închiși, e pe principiul las' să fie, 

pentru că noi oricum nu contăm în votul pe AGA. Înțeleg chestia asta, Consiliul Județean e 

majoritar. În același timp, avem o problemă majoră noi, ca municipiu, cu tot ce se întâmplă la 

Nova Apa Serv. Înțeleg că suntem legați de mâini și de picioare, din anumite puncte de 

vedere. În același timp, să mergem în AGA și să votăm, da, fraților. Nu ținem cont de 

ordonanța lui Ciolacu, a-pro-pos, e al vostru, lasă-i să aibă câți șefi vor ei, și ce dacă sunt 57 la 

500 de oameni, în condițiile în care la intervenție sunt doar 14 oameni, și ce dacă avem un 

departament juridic de 5 oameni și noi plătim consultanță, și ce dacă dăm 150.000 lei pe an 

pentru modificarea calculatoarelor. 

 

Domnul consilier Mihail Gabriel Tanasă – nu are nicio importanță. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – ba are, pentru că votăm mandatul 

pentru AGA al acestui municipiu, și te rog frumos să nu mă întrerupi. Până una, alta... 

 

Domnul consilier Mihail Gabriel Tanasă – doamna consilier, faceți declarații 

politice și nu e ok.  

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – vă rog să nu mă întrerupeți. 
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Domnul consilier Mihail Gabriel Tanasă – dar chiar acesta este un proiect bun, și 

trebuie să îl susținem 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – explicați-mi, vă rog, cum este bun să 

păstrăm șefii de acolo. Până una, alta, vrem noi, ca municipiu, să mergem la Nova Apa Serv și 

să spunem, da, frate, faceți treabă bună, în condițiile în care nu reușim să acoperim gropile în 

urma voastră. Da, fraților, faceți treabă bună în condițiile în care la etajul 4 lumea nu poate 

face duș în timpul zilei. 

Nu, nu putem da un astfel de mandat, pentru că municipiul Botoșani trebuie să 

recunoască că Nova Apa Serv este un dezastru și trebuie să luăm atitudine, nu bătând din 

palme la fiecare prostie care ne vine pe masa Consiliului Local. Vă rog să votați împotriva 

acestui proiect. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 12 voturi pentru, 3 

voturi împotrivă (doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu și domnii consilieri Marcel 

Gheorghiță și Eugen Cristian Țurcanu) și 6 abțineri (doamnele consilier Cătălina Camelia 

Lupașcu și Ada Alexandrina Macovei și domnii consilieri Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, 

Cătălin Mugurel Flutur și Maricel Corneliu Maxim) – lipsește din sală la momentul votării 

domnul consilier Călin George Bosovici. 

 

Punctul 7 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

preţurilor locale ale energiei termice produse şi livrate de către S.C. Modern Calor S.A. 

Botoşani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă 

discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 13 voturi pentru și 8 abțineri (doamnele 

consilier Cătălina Camelia Lupașcu și Ada Alexandrina Macovei și domnii consilieri Cătălin 

Boboc, Cătălin Mugurel Flutur, Marcel Gheorghiță, Maricel Corneliu Maxim, Paul Octav, 

Eugen Cristian Țurcanu) – lipsește din sală la momentul votării domnul consilier Călin 

George Bosovici. 

 

Punctul 8 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

finalizării proiectului „Reabilitare centru comunitar integrat, reabilitare și dotare săli pentru 

servicii educaționale pentru copii aflați în risc de abandon școlar/a doua șansă și reabilitare 

spațiu pentru servicii de ocupare și calificare, cod MySMIS 2014+ 155364” și a cheltuielilor 

estimate legate de acesta, în vederea asigurării funcționalității sale și a respectării 

prevederilor contractului de asistență financiară nerambursabilă în cadrul etapei a II-a de 

finanțare, după data de 31.12.2023, exclusiv din bugetul local al Beneficiarului UAT 

Municipiul Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 

Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu – doamna Curelariu, haideți să nu 

transformăm Consiliul Local în tribuna dumneavoastră politică. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – mă scuzați, domnule Buhăianu, dar 

citiți Codul administrativ.  
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Domnul președinte de ședință Paul Octav – este dreptul dumneaei.  

 

Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu – face declarații politice. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – nu, nu voi face o declarație politică, 

vă voi da niște cifre. Pe acest proiect, cofinanțarea municipiului Botoșani , contribuția proprie, 

trebuia să fie 80.000 de lei. Din motive pe care azi n-am să le comentez, avem de dat un 1 

milion de lei. Și am dreptul, conform Codului Administrativ, să zic câți bani am pierdut pe 

fiecare. Aici stăm bine, decât 720.000 lei, facem totalul la final. 

 

Domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur – acesta este, de fapt, un subiect foarte 

important care trebuie să îl atingem la toate proiectele de hotărâre care urmează. Este un 

semnal de alarmă foarte mare, stimați colegi. O să fac așa, un mic istoric, dar semnalul de 

alarmă este extraordinar de mare și aproape mi se pare incredibilă situația în care am ajuns. 

Îmi pare rău că nu văd pe nimeni de la Investiții sau de la Proiecte europene pentru a-și nota și 

a-mi da niște răspunsuri.  

Aceste proiecte pe Planul Operațional Regional au fost contractate în anul 2018. Noi 

terminăm anul 2023. Ce facem acum? Încercăm să scoatem cămașa pe undeva, și le trecem ca 

și proiecte nefinalizate, conform Ordonanței 36. Termenul limită de finalizare era decembrie 

2023. Logic, nefinalizându-le, sunt o serie de bani europeni pe care nu i-am cheltuit. De fapt, 

asta vrea să spună doamna Curelariu. Banii pe care nu i-am cheltuit nu-i mai avem și va trebui 

să punem din buget local.  

Bugetul local pentru anul viitor, din ce observ, va fi crâncen. Va fi un buget foarte 

apăsător și vorbim de foarte, foarte mulți bani aici, pentru că, chiar dacă adunăm, dacă 

adunăm ce se întâmplă doar cu proiectele pe care le votăm astăzi ajungem undeva la 12 

milioane de euro, care va trebui să fie contribuția noastră. Vă dați seama că atunci când 

vorbim de anul 2018, când au fost contractate aceste aceste proiecte, nici nu exista Anghel 

Saligny sau celălalt, cum se cheamă ăsta PNRR. Noi mai avem de pus bani, contribuție 

proprie, foarte mulți bani și la Anghel Saligny, și la PNRR. Am lucrat mult cu bani europeni 

și ar trebui totuși să vă întreb, și nu atât pentru proiectele astea mai mici, cea mai mare 

problemă a noastră este Teatrul Mihai Eminescu.  

Stimați colegi, în 9 ani de zile sunt atâtea discuții. După 9 ani de zile, gradul de 

execuție la Teatrul Mihai Eminescu este de doar de 53%. Închipuiți-vă că mai sunt 9 luni de 

mandat. N-are cum să se termine, 9 ani de zile am reușit să-l ducem la 53 la sută. Știm prea 

bine că nu am licitat dotările, mobilierul, mobilierul, tot ce este înăuntru. Teatrul Mihai 

Eminescu este acum așa, ca o babă, cu buzele făcute pe dinafară. Înăuntru avem o mare, mare 

problemă.  

Ne mai trebuie 44 de milioane, dar eu nu cred că va fi timp suficient să facem 

diferența de 47%. Și atunci, întrebarea mea este, îmi pare rău că nu sunt specialiștii aici. 

Întrebarea mea este foarte logică: de ce am trecut la proiect nefinalizat Teatrul Mihai 

Eminescu? Pentru că proiect nefinalizat înseamnă că noi acum ne asumăm să îl terminăm 

până în decembrie 2024. Mai aveam două variante: puteam să îl trecem ca proiect 

nefuncțional. Și iarăși asta e o întrebare, de ce nu le am trecut la proiecte nefuncționale? Unde 

termenul de finalizare era 2026?  
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Dacă noi nu îl finalizăm până în 2024, Teatrul Mihai Eminescu, vom da toți banii 

europeni înapoi. De fapt, asta este corecția financiară pe care o vom primi. Mai mult decât 

atât, vreau să întreb colegii de aici, cei care, nu știu cine s-a ocupat, de obicei era managerul 

public, iarăși spun, nu este nimeni. 

Stimați colegi, aveam o variantă extraordinară pentru Teatrul Mihai Eminescu. Noi am 

vrut doar un heirupism că o să ținem primul spectacol la Zilele Eminescu, în ianuarie. Haideți 

să fim serioși. Dar întrebarea cea mai importantă pentru mine este: stimați colegi, de ce nu am 

trecut Teatrul Mihai Eminescu ca proiect etapizat? Ce înseamnă proiect etapizat? Ca să explic 

domnilor consilieri, prioritatea 7 din POR ne permitea să mutăm proiectul Teatrului 

Eminescu, care nu se va termina pe perioada de referință 2021-2026, tot din POR. Ordonanța 

36, într-adevăr, ne dă voie să mergem înainte doar la proiectele de peste 1 milion de euro, dar 

în partea cealaltă, la Teatrul Mihai Eminescu, vorbim acum de 9 milioane de euro care ne mai 

trebuie.  

Este adevărat, am încercat să facem, și facem acel credit. Știu că s-a făcut o negociere 

de 120 de milioane de lei. Banii ăia trebuie să ne ajungă pentru tot ce înseamnă acest suport, 

banii trebuie să ne ajungă pentru toate cofinanțările noastre, de pe Anghel Saligny și pentru 

toate cofinanțările noastre de pe PNRR. Ce am văzut în ultima vreme? Că tot ce au cerut 

autoritățile locale, eu chiar îmi doresc să primim ăia 120 de milioane. Simt că nu e aprobarea 

finală, aprobarea finală va fi la comisia interministerială la București, care taie acum în carne 

vie, pentru că avem un deficit de țară. Ce se va întâmpla? Dacă noi nu primim acești bani în 

întregime, 120 de milioane, este un mare pericol și trebuie să trebuie să luăm în calcul, dar îmi 

rămân aceste întrebări. Și o să vreau numaidecât și un răspuns: câți bani din banii europeni la 

toate cele șase proiecte, nu i-am cheltuit, nu i-am cheltuit, îi vom pierde. 

Într adevăr, mai avem o lună la mijloc, poate reușim să mai plătim niște facturi, niște 

situații de lucrări. Dar sunt lucrări, din ce văd, cu foarte multe dispoziții de șantier, și tot vin. 

Vin una peste alta, în cascadă, și vom fi blocați. Bugetul anului viitor ne va apăsa foarte tare și 

trebuie să fim foarte atenți ce vom face pe bugetul anului viitor. În afară de întrebările astea, 

care sunt logice și firesc este să întreb, am întrebat și despre soluție. 

Mă voi abține la fiecare din proiectele care urmează, pentru că pot să înțeleg orice, 

dacă n-am pus niște becuri și niște camere de luat vederi. Vorbeam de proiectele mici de pe 

GAL, sunt proiecte mici. Știu, știu și este adevărat, am pățit și în celelalte mandate. A fost 

foarte greu cu licitațiile. Vorbim de foarte greu, foarte greu găsim constructori, dar la 

versantul Pacea, la versantul Pacea, vorbim de o sumă colosală. Totuși, ce mai este de lucru? 

7.331.000 de lei am cheltuit acolo. Erau aproape 2 milioane de euro pe versantul Pacea, bani 

europeni. Da, mai este o lună, mai este o lună. Ar fi bine să cheltuiască ca să nu-i dăm, dar și 

așa putem să-i dăm înapoi, dacă nu finalizăm. Atât am vrut să spun, de ce n-am mers pe 

proiect etapizat. Și partea cealaltă, de ce am mers pe proiecte nefinalizate și nu nefuncționale?  

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – voi încerca să răspund cât de succint pot la 

interpelarea domnului consilier Flutur. Banii europeni pentru Teatrul Mihai Eminescu s-au 

cheltuit. Am avut o finanțare de 14 milioane de lei, restul banilor au fost contractați într-un 

împrumut, care a fost aprobat de 50 de milioane de lei, de către dumneavoastră, deci avem 

finanțarea pentru Teatrul Mihai Eminescu. Stadiul fizic bineînțeles că este mai avansat decât 

procentul pe care l-a înaintat constructorul, care reprezintă facturi decontate. Proiectul a fost 
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foarte prost, s-a dat o serie de dispoziții de șantier, lucrările sunt mai avansate, dar cel mai 

important aspect, toți banii europeni pentru Teatrul Mihai Eminescu s-au cheltuit. Nu vom 

pierde niciun ban pe Teatrul Mihai Eminescu.  

Dacă am fi prelungit acest proiect, a câta oară ar fi fost? În loc de 15 ani, ajungeam la 

20 de ani de construcție pentru Teatrul Mihai Eminescu. Trebuie finalizat acest proiect și se 

va finaliza la începutul anului viitor. Mereu ați fost fatalist și ați spus că nu o să reușim să 

luăm credit, că nu finalizăm, că nu terminăm.  

Tocmai pentru a nu fi niciun semn de întrebare, am invitat jurnaliștii să arătăm 

botoșănenilor care este stadiul lucrărilor de acolo. Proiectul a fost foarte prost făcut și nu s-au 

prins dotările, dar astăzi avem trei oferte pentru scaune și două oferte pentru mecanismul de la 

scenă, oferte care trebuie evaluate și declarăm câștigător, sunt ultimele aspecte care țineau de 

Teatrul Mihai Eminescu.  

Mai sunt unele aspecte de digitalizare, nesemnificative, în toată ecuația aceasta a 

valorii totale, iar Teatrul Mihai Eminescu se va finaliza la începutul anului viitor. Vă place, nu 

vă place, Asta este realitatea. Nu trebuie să vă preocupați. Vă spun acest lucru de la 

microfonul Consiliului Local. Am cheltuit toți banii europeni. S-au decontat toți banii. 

Diferența de bani reprezintă contribuția noastră, destul de mare, dar știți foarte bine de ce am 

ajuns aici, de ce este contribuția destul de mare. E al treilea exercițiu, dacă continuăm așa și 

trebuia să finalizăm acest obiectiv, îl vom închide.  

Legat de versant Pacea, de asemenea, vom cheltui toți banii europeni, sau peste 95%. 

Licitațiile au pornit foarte târziu, s-au repetat de două, trei ori, dar nu există riscul să punem 

sume foarte mari din bugetul local, față de ceea ce ne-am asumat ca fiind cheltuieli 

neeligibile. Cât am spus că vor fi cheltuieli neeligibile, la sfârșitul lunii decembrie, așa va fi. 

Ultima factură va fi pe 22 decembrie, care va fi decontată de către ADR Nord-Est. Și pot 

continua discuția cu celelalte proiecte.  

Într-adevăr, unul este mai amenințat, blocul de locuințe sociale, unde contribuția va fi 

mai mare, pentru că după trei licitații, unde nu s-a prezentat nimeni și a trebuit să actualizăm, 

avem un constructor, de aproximativ patru luni de zile care trebuie să termine acest bloc, dar 

mai putem face decontări pe dotări ,și acolo procentul sau contribuția noastră ar putea fi mai 

mare. 

Pentru că acest oraș trebuie să se dezvolte și trebuie să punem contribuții și pe alte 

proiecte, am semnat un credit cu banca Eximbank cu un procent de 1,75%, pentru o valoare de 

120 de milioane de lei, pe care dumneavoastră ați aprobat-o, credit care va fi aprobat, într-

adevăr de Comisia de împrumuturi, dar anul viitor, pentru că în acest an discutăm de un 

deficit la nivel național, dar anul viitor ne vom înscrie la Comisia de împrumut și, așa cum am 

luat creditul pentru Teatru, așa vom lua creditul și pentru celelalte proiecte ale noastre.  

Nu mai sunt alte proiecte amenințate să avem o contribuție mult mai mare decât ceea 

ce ne-am asumat, pentru că celelalte sunt mai mici. Cu Centrul Istoric, cu GAL, cu locuri de 

joacă și pentru că vremea ne-a permis, lucrăm chiar și în aceste zile și vom deconta sumele 

într-un nivel mai mare decât cel pe care îl vedeți astăzi în proiectul de hotărâre, pentru că 

situația trebuia să fie la zi. 

Sunt lucrări care nu s au facturat, vor fi facturate în perioada următoare cu valori 

destul de mari, iar concluzia mea este că nu vom depăși cu mult ceea ce ne-am asumat de la 

început ca fiind cheltuieli neeligibile. După ce am reevaluat proiectele și a trebuit să 



Proces verbal şedinţă ordinară Consiliu Local Botoşani 

din data de 28 noiembrie 2023 

 

25 

 

suplimentăm sumele, pentru că nu s-a prezentat nimeni la licitație; și atunci era firesc, după 

perioada în care prețurile au fost indexate, să venim cu sume, să nu pierdem nici ceea ce am 

contractat, fonduri europene. Sper că am fost explicit, dacă mai sunt întrebări, vă pot 

răspunde, chiar dacă nu sunt specialiștii aici, vă pot răspunde.  

 

Domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur – eu sunt absolut de acord cu ceea ce ați 

spus. Deci nu, chiar ne-am bucura să se termine Teatrul la începutul anului viitor. 

Dumneavoastră ne dați asigurări ca îl terminăm. Eu mi-am manifestat doar neîncrederea că îl 

vom termina, pentru că la proiectul 8, cel care urmează acum, gradul de realizare e de 58,88%. 

Asta scrie în documente, asta spune constructorul, deci eu nu spun alte cifre, preiau din 

proiectul de hotărâre.  

La proiectul 9, gradul de realizare este de 15%. La proiectul 10, gradul de realizare 

este de 70%, la proiectul 11 Teatru gradul de realizare de 53,21%, și la proiectul 12 gradul de 

realizare este de 20%, scrie negru pe alb. Dumneavoastră ne asigurați și ne dorim să facem să 

ne înțelegem foarte bine. Ceea ce vă spun este altceva. Deci cât nu se cheltuiește, nu se 

cheltuiește, este clar, vom plăti din buget propriu, asta este. S-a întâmplat acest lucru, dacă vă 

aduceți aminte, și la Corniș, fix acest lucru s-a întâmplat și la Cornișa, și am pus bani de la 

noi.  

Marea problemă este că dacă nu le finalizăm până în 2024, la sfârșit dăm înapoi și 

banii europeni, de asta eu am spus că trebuia să le trecem pe proiecte nefuncționale, nu? Sunt 

trei categorii. Noi le trecem pe toate pe proiecte nefinalizate, dar aveam varianta proiecte 

nefuncționale, care ne permitea până în 2026 să le terminăm, și aveam varianta pe proiecte 

etapizate, care ne mai dădea bani europeni în plus la Teatru. Știu că ne dorim toți, adică să 

facem de mântuială, sau dacă refuzăm iarăși niște bani europeni care ni se dau, dar la Teatru, 

din alea 9 milioane, cât mai avem să punem, asta a fost intervenția mea. Pentru că restul 

trebuie să îi punem din buget propriu. Dar îl terminam cu bani europeni, când îl terminam. 

Acum nici nu e sigur că îl terminăm și punem presiune pe bugetul nostru, asta este. 

  

Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – stimate domnule Primar Cătălin 

Flutur, în virtutea vechii, străvechii noastre cunoștințe și a unei relații absolut corecte și 

oneste, am avut privilegiul să vă fiu și subordonat, când erați edilul orașului. Relația dintre noi 

a fost corectă, amicală, ați sprijinit Teatrul Vasilache, de pildă, dar știți foarte bine 

dumneavoastră, mai bine decât mine, variantele oficiale și neoficiale, de ce nu au avansat 

atâția ani lucrările de la Teatru?  

Acum, dacă îmi aduc bine aminte, trei ani de zile în urmă, o singură persoană dintre 

noi de aici, și-a asumat cu subiect și predicat, nume și prenume, că dacă va obține mandatul de 

primar, va finaliza construcția teatrului, numele său este Ionuț Cosmin Andrei, primarul actual 

al orașului.  

Dar e un lucru care, iertați-mă, e un lucru despre care nu prea se vorbește. De fapt, 

două. Niciodată n-au fost consultați tehnicienii Teatrului despre cum trebuie realizat interiorul 

teatrului, mă refer și la acustică, și la tehnoscenie, și la sunet, și la lumini, întotdeauna au fost 

evitați. E un risc, pentru că s-ar putea să ne trezim cu o scenă din parchet, în care nu poți bate 

cuie. 
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Doi, știți foarte bine că proiectul european inițial nu includea grădina de vară, 

extraordinar, mi s-a părut incredibil. Suntem singura, singura construcție de acest fel din 

România care are asociat lângă Teatrul cu scenă Teatrul de Vară, a fost dat lui Aquaterm, care 

a falimentat și noroc că n-a mai putut continua lucrările și a preluat Primăria și greutatea 

financiară a acelei restaurări. De aceea, eu am toată încrederea că Teatrul va fi inaugurat.  

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – să știți că am luat cuvântul acum ca 

să vă fac dumneavoastră economie de timp, în sensul în care să nu mai intervin la celelalte 

proiecte, dacă tot am trecut de la unul la altul, în aceste intervenții. În ceea ce privește 

versantul Pacea, vă pot spune că banii europeni pierduți, conform actelor, reprezintă 3 

milioane de lei, am făcut calculul. Știți cât muncește un om pentru banii aceștia? 83 de ani, 

domnule Primar.  

Eu știu că se mai pot deconta până la sfârșitul anului. În același timp, diferența dintre 

contribuția proprie anunțată inițial și asumată de acest Consiliu Local și cea pe care o avem 

astăzi în hârtie este 3 milioane de lei. 

Mai departe, pe proiectul de locuințe, vă pot spune că diferența e de 4,5 milioane de 

lei, decât 125 de ani de muncă, la un salariu de 3000 lei. În total, toți banii aceștia au fost 

pierduți. Și ce aș vrea eu să înțeleg e OK, bun, mai facem niște plăți până la finalul anului, mai 

cerem niște decontări până la finalul anului, asta înțeleg.  

Ce nu înțeleg este cum reușim noi să finalizăm niște proiecte, după cum foarte bine a 

zis domnul Flutur, în condițiile în care avem grad de realizare de 20% la locuințele sociale, 

pentru că dacă cel din Parcul Tineretului și ce mai avem prin Centrul Vechi e nesemnificativ, 

deși și acolo am pierdut vreo 800 mii lei, ca și durată de execuție și putem să ne încadrăm, eu 

vreau să știu cum ne încadrăm cu locuințele sociale până la finalul lui 2024, ca să nu ne trezim 

că plătim toți cei 8 milioane de lei pe care trebuia să îi primim. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – voi răspunde pe scurt, și va fi ultima 

intervenție pe acest subiect, sper să vă lămuresc, nu vreau să alunec în panta politică, să facem 

calcule, ce înseamnă sumele astea, pentru că ajung și eu la vorba colegilor, ce puteam face cu 

miliardul, vă spun pe scurt. Pe scurt, vreau să vă spun că mai sunt situații de plată care nu au 

fost decontate, iar la prezentarea situației de astăzi nu au fost luate în calcul într-un mod 

firesc, iar unele contracte... 

Mai sunt situații de plată care s-au transmis spre decontare, nu par în raportările de 

astăzi, pentru că atunci când am făcut raportul de specialitate, nu eram cu situația la zi. De 

exemplu, la Teatrul „Mihai Eminescu” sunt dotări într-un  cuantum foarte mare, deci tot ce 

înseamnă centrală de tratare a aerului sau alte dotări care au un impact financiar mult mai 

mare și gradul acesta poate crește ultima factură într-un mod substanțial. De asemenea, unele 

contracte au avut valori mărite la Versantul Pacea, pentru că s-au făcut acte adiționale pentru 

unele aspecte care nu au fost prinse în proiectul inițial, și atunci au trecut pe cheltuieli 

neeligibile.  

De asemenea, vor veni facturi la plată, nu puteți trage concluzia astăzi că s-au pierdut 

bani, data limită este 22 decembrie, pentru ultima factură pe aceste proiecte. S-a lucrat destul 

de intens, v-am spus și acolo care este riscul, cu cea mai mare sinceritate, la blocul de locuințe 

sociale suntem întârziați, pentru că ne-am apucat de un bloc acum 4 luni, tocmai să nu 
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pierdem banii aceștia europeni, nu mai discut ce destinație inițială aveau, cu reabilitarea unor 

locuințe din Centrul Istoric, care oricum nu se puteau face și îi pierdeam. Ca să salvăm, a 

trebuit să construim un bloc de locuințe în ultima clipă. Cu ajutorul colegilor, s-a depus un 

efort substanțial, ca să salvăm acești bani europeni, și facem tot posibilul.  

Există posibilitatea să crească această contribuție a noastră, dar nu cu procentele pe 

care le aveți astăzi, este situația la zi, mai sunt facturi de decontat din urmă, în urma 

dispozițiilor de șantier pe toate proiectele, și ne vom apropia de procentul pe care vi l-am 

spus. 

Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – vreau să îmi cer scuze față de colega 

noastră, doamna Raluca Curelariu, pentru că acum am înțeles supărarea dumneaei pe noi, e 

vorba de Ordonanța Guvernului Ciolacu, care mută păcănelele la marginile orașelor, sau le 

desființează, îmi pare rău, acum vă înțeleg. 

 

  Domnul consilier Constantin Liviu Toma – eu aș propune să supuneți la vot, 

pentru că, dacă mai stăm mult în ședință, s-ar putea să se termine Teatrul „Mihai Eminescu” și 

rămânem fără discuții atunci. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 17 voturi pentru, 1 vot 

împotrivă (domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu) și 4 abțineri (domnii consilieri Daniel 

Botezatu, Cătălin Mugurel Flutur, Maricel Corneliu Maxim și Paul Octav). 

 

Punctul 9 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

finalizării proiectului „Creșterea gradului de siguranță al cetățenilor și îmbunătățirea 

aspectului peisagistic al teritoriului SDL prin reamenajarea spațiilor publice urbane (GAL 

AXA 9.1) - Amenajare spații recreere în ZUM Centrul Vechi și ZUM Parcul Tineretului, 

Crearea/reabilitarea/modernizarea spațiilor publice urbane – modernizarea utilităților 

publice – modernizarea iluminatului public urban, amplasarea de camere de supraveghere 

wireless pe teritoriul SDL”, cod MySMIS 2014+ 152087” și a cheltuielilor estimate legate de 

acesta, în vederea asigurării funcționalității sale și a respectării prevederilor contractului de 

asistență financiară nerambursabilă în cadrul etapei a II-a de finanțare, după data de 

31.12.2023, exclusiv din bugetul local al Beneficiarului UAT Municipiul Botoșani – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 

supus la vot, acesta este aprobat cu 17 voturi pentru, 1 vot împotrivă (domnul consilier Eugen 

Cristian Țurcanu) și 4 abțineri (doamna consilier Ada Alexandrina Macovei și domnii 

consilieri Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, Cătălin Mugurel Flutur, Maricel Corneliu Maxim 

și Paul Octav). 

 

Punctul 10 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

finalizării proiectului „Amenajare Versant Pacea, str. Pacea, Municipiul Botoșani, cod 

MySMIS 2014+ 127784” și a cheltuielilor estimate legate de acesta, în vederea asigurării 

funcționalității sale și a respectării prevederilor contractului de asistență financiară 

nerambursabilă în cadrul etapei a II-a de finanțare, după data de 31.12.2023, exclusiv din 

bugetul local al Beneficiarului UAT Municipiul Botoșani – este avizat favorabil de comisiile 

de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat 



Proces verbal şedinţă ordinară Consiliu Local Botoşani 

din data de 28 noiembrie 2023 

 

28 

 

cu 14 voturi pentru și 8 abțineri (doamnele consilier Cătălina Camelia Lupașcu și Ada 

Alexandrina Macovei și domnii consilieri Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, Cătălin Mugurel 

Flutur, Maricel Corneliu Maxim, Paul Octav, Eugen Cristian Țurcanu). 

 

Punctul 11 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

finalizării proiectului „Consolidarea și restaurarea Teatrului Mihai Eminescu Botoșani, cod 

MySMIS 2014+ 125026” și a cheltuielilor estimate legate de acesta, în vederea asigurării 

funcționalității sale și a respectării prevederilor contractului de asistență financiară 

nerambursabilă în cadrul etapei a II-a de finanțare, după data de 31.12.2023, exclusiv din 

bugetul local al Beneficiarului UAT Municipiul Botoșani – este avizat favorabil de comisiile 

de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat 

cu 17 voturi pentru și 5 abțineri (domnii consilieri Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, Cătălin 

Mugurel Flutur, Paul Octav, Eugen Cristian Țurcanu). 

 

Punctul 12 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

finalizării proiectului „Construire imobil de locuințe sociale pe teritoriul SDL, cod MySMIS 

2014+ 155363” și a cheltuielilor estimate legate de acesta, în vederea asigurării 

funcționalității sale și a respectării prevederilor contractului de asistență financiară 

nerambursabilă în cadrul etapei a II-a de finanțare, după data de 31.12.2023, exclusiv din 

bugetul local al Beneficiarului UAT Municipiul Botoșani – este avizat favorabil de comisiile 

de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat 

cu 14 voturi pentru și 8 abțineri (doamna consilier Ada Alexandrina Macovei și domnii 

consilieri Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, Cătălin Mugurel Flutur, Marcel Gheorghiță, 

Maricel Corneliu Maxim, Paul Octav, Eugen Cristian Țurcanu). 

 

Punctul 13 de pe completarea ordinii de zi – Prezentarea indicatorilor de 

performanță financiari și nefinanciari, realizați de către S.C. Eltrans S.A. Botoșani în 

trimestrul III 2023 – au fost aduși în atenția consilierilor locali. 

 

Epuizându-se materialele din ordinea de zi şi timpul alocat şedinţei de astăzi, domnul 

preşedinte de şedinţă – consilier Paul Octav  – declară lucrările şedinţei închise.  

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,            SECRETAR GENERAL, 

Consilier,                                   Oana Gina Chițanu              

           Paul Octav   

       

 

 

 

Redactat și dactilografiat,  

Alina Ecaterina Manolache 

 

 


